
Boligudvalget

Til: Social- og boligministeren

Dato: 15. maj 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål 73
Vil ministeren med bidrag fra andre ministre kommentere skrivelse af 5. april 2023 fra 
Udbetaling Danmark om praksis for anvendelse af boligstøttelovens § 11? Ministeren 
bedes i den anledning oplyse antallet af sager om lejens størrelse, der årligt indbringes 
for landets huslejenævn af lejer eller udlejer – dvs. uden anvendelse af § 11 i boligstøt-
teloven – samt oplyse hvor mange af disse sager, som resulterer i en nedsættelse af 
lejen. Ministeren bedes tillige oplyse antallet af borgere, som modtager boligstøtte til 
en bolig, som hører under lejelovens område. På grundlag af oplysningerne om antal 
huslejenævnssager om lejens størrelse med en nedsættelse af lejen og antal boligstøtte-
modtagere på lejelovsvilkår bedes ministeren anslå et beløb for den sum af leje, som 
kunne blive nedsat efter § 11 i boligstøtteloven, hvis man forestillede sig, at Udbetaling 
Danmark konsekvent anvendte § 11 i samtlige boligstøttesager. Ministeren bedes endvi-
dere oplyse, om ministeren er enig i, at en offentlig myndighed har pligt til at undgå spild 
af offentlige midler, og om ministeren finder det tilfredsstillende, at Udbetaling Danmark 
i den nævnte skrivelse har oplyst, at Udbetaling Danmark ikke mener at have en sådan 
pligt.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på pelle.dragsted@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Henrik Møller
formand
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